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Stacja uzdatniania wody we Wławiu 
została laureatem Ogólnopolskiego 
Konkursu „Modernizacja Roku 
2017” w kategorii obiektów „Prze-

mysłowo-inżynieryjnych”. Znalazła się 
wśród 53 nagrodzonych inwestycji spośród 
540 zgłoszonych do konkursu. Zdobyła też 
tytuł Modernizacji Roku w głosowaniu in-
ternetowym. Wręczenie wyróżnień odbyło 
się na Zamku Królewskim w Warszawie. 
Inwestycja rozbudowy stacji uzdatniania 
wody we Wławiu była zrealizowana przez 
Gminę Kościan w celu poprawy jakości 
wody pitnej oraz zwiększenia niezawodno-

Modernizacja Roku 2017

ści jej dostawy. Działanie to również przy-
czyniło się do uporządkowania zaopatrze-
nia w wodę części jednostek osadniczych 
na terenie gminy Kościan i gminy Krzywiń. 
Rozbudowa stacji we Wławiu była ko-
nieczna ze względu na wyeksploatowaną i 
wysłużona technologię wraz z instalacjami 
i wyposażeniem, które podległy wymianie. 
Dzięki tej inwestycji jest możliwość poda-
nia 450 m3 dobrej jakości wody, a także 
zmiana regulaminu wykorzystania wody 
bezzwrotnie zużytej (możliwość instalacji 
podliczników wody dla potrzeb np. podle-
wania ogródków). (md)

 Gmina Kościan zakończyła realizację zada-
nia pn. „Remont ścieżki rowerowej w Starych 
Oborzyskach”, które obejmowało modernizację 
ścieżki rowerowej z kostki brukowej o szero-
kości 2 m i długości 262,5 m (powierzchnia 
ścieżki 525 m2), na podbudowie z mieszanki 
związanej cementem oraz podsypce cemento-
wo-piaskowej wraz z ułożeniem krawężników 

Ścieżka i parking rowerowy 
w Oborzyskach

i obrzeży betonowych na ławie betonowej 
długości 240 m, wykonanie zjazdów z kostki 
brukowej betonowej czerwonej o powierzchni 
20 m, a także remont parkingu na rowery 
z kostki brukowej o powierzchni 144,5 m2. 
Wartość robót brutto wyniosła 140.315,94 zł, 
a wykonawcą była Firma Usługowo-Handlowa 
Michał Kubiak z Kościana. (md)

WÓJT GMINY KOŚCIAN zaprasza 
na uroczystości patriotyczne złożenia wiązanek kwiatów pod tablicą w Kurzej Górze
poświęconą pomordowanym przez hitlerowców Polakom,które odbędą się 1 września 
o godz. 11.00 w lasku kurzogórskim.
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Wójt Gminy Kościan
ogłasza

I  przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę nieruchomości rolnych 
będących własnością Gminy Kościan.

Przetarg będzie zorganizowany i przeprowadzony w oparciu o Rozporządzenie Rady 
Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania 
przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (t.j. Dz. U. z 2014 poz. 1490 ze zm.). 
Przedmiotem przetargu są nieruchomości rolne wymienione w wykazie nieruchomości 
przeznaczonych do wydzierżawienia podanym do publicznej wiadomości w wykazie 
ogłoszonym Zarządzeniem nr 39/2018 Wójta Gminy Kościan z dnia  31.07.2018 r.

Umowa dzierżawna będzie zawarta na okres od 2.10.2018 r. do 31.08.2029 r. Minimal-
ne postąpienie wynosić będzie - 0,10 q żyta. Przetarg odbędzie się w dniu 01.10.2018 
r. o godz. 1000 w salce Urzędu Gminy Kościan ul. Młyńska 15. Warunkiem dopusz-
czenia do przetargu jest wpłacenie wadium gotówką w wysokości 100,00 złotych w 
kasie Urzędu Gminy Kościan najpóźniej do 27.09.2018 r. Wadium wniesione przez 
uczestnika przetargu, który przetarg wygrał, zatrzymane zostanie do chwili podpi-
sania umowy dzierżawy, a pozostałym uczestnikom przetargu zostanie zwrócone po 
jego zakończeniu. Wadium przepada na rzecz Gminy Kościan w razie uchylenia się 
uczestnika, który przetarg wygrał od zawarcia umowy dzierżawy. Wysokość czynszu 
dzierżawnego będzie wynikać z przemnożenia ilości żyta określoną w drodze przetargu 
przez średnią cenę skupu żyta, stanowiącą podstawę do naliczenia podatku rolnego 
w roku, za który naliczany jest czynsz.   
Uczestnik przetargu zobowiązany jest przed przystąpieniem do przetargu złożyć 
oświadczenie o zapoznaniu się z treścią ogłoszenia o przetargu i zaakceptowaniu 
określonych w jego treści warunków. Nieruchomość wydzierżawiana jest na pod-
stawie danych z ewidencji geodezyjnej gruntów, a wznawianie granic odbywa się na 
koszt i za staraniem dzierżawcy. Szczegółowe informacje o przedmiocie dzierżawy 
i warunkach przetargu można uzyskać w Urzędzie Gminy Kościan ul. Młyńska 15 
pokój nr 21 lub telefonicznie 65-512-10-01 wew. 39  i  65-512-68-55. Zastrzega się 
prawo odstąpienia od przetargu z przyczyn uzasadnionych.

                                                                                                        Wójt Gminy Kościan
                                                                                                          /Andrzej Przybyła/

gmina Koœcian

Nr pozycji
przetargowej

Miejsce 
położenia
gruntu

Nr
działki

Po-
wierzch-
nia
ogółem 
w ha

Oznaczenie użyt-
ku gruntowego

Oznaczenie w 
księdze wieczystej 
KW nr

Wywo-
ławczy 
czynsz
dzier-
żawny w 
q żyta

1 Bonikowo 136 1,9100
RIIIb - 0,2400 ha 
RIVb - 0,5000 ha 
RVI - 1,1700 ha

PO1K/00029767/2 15,57

2 Bonikowo
41/6cz., 
124/1 cz.

  4,5000

RIVa - 1,2425 ha 
RIVb - 0,7162 ha 
RV- 1,3063 ha
N -  0,5600 ha, 
ŁIV - 0,6850 ha

 PO1K/00016 901/0 36,86

3 Mikoszki
191/2 
cz. 239, 
226/2

 1,9225

RIVa - 0,3862 ha
RV - 0,2000 ha
RVI -  0,9863 ha
ŁIV – 0,3500 ha

PO1K/00032551/9
  PO1K/00032167/0

14,81

4 Wyskoć
442/2cz.   1,0300 RIIIb   PO1K/00031182/4 11,33

5 Turew
455/4 cz.   1,0000

RIVa- 0,4100 ha, 
RV  -  0,5900 ha

PO1K/00032183/8 8,83

 Zakończyły się prace przy kolejnej 
inwestycji drogowej w Gminie Kościan. 
Firma STRABAG Sp. z o.o. wybudowała 
nową drogi w Sierakowie. Zadanie polegało 
na budowie drogi gminnej o długości 1216 
m z nawierzchnią bitumiczną o szerokości 
6 m wraz z wjazdami do nieruchomości i 

Nowa droga w Sierakowie

zjazdami na pola oraz przebudową kolizji z 
istniejącymi mediami. Droga ta przebiega na 
obszarze objętym miejscowym planem zago-
spodarowania przestrzennego z terenami o 
funkcjach mieszkaniowych i usługowych, co 
może otworzyć nowe możliwości inwestycyj-
ne. Koszt zadania wyniósł 2.895.739,21 zł. 

 Zapraszamy do udziału i kibicowania 
podczas imprezy II Kościan Triathlon 
w Nowym Dębcu w dniu 2 września br. 
Głównym organizatorami są Paweł Kotas 
oraz samorządy Powiatu Kościańskiego, 
Miasta Kościan i Gminy Kościan przy 
wsparciu finansowym m.in. firm Creaton i 
Gaz-System oraz Międzygminnego Związku 
Turystycznego „Wielkopolska Gościnna”. 
Już w sobotę 1 września uczestnicy będą 
mogli odbierać pakiety startowe w biurze 
zawodów przy plaży w Nowym Dębcu w go-
dzinach 18:00-20:00. W niedzielę 2 września 
biuro zawodów otwarte będzie od godziny 
7:30. Harmonogram startów przedstawia 
się następująco:
~ 9:30 – start zawodników dystans Super-
krótki
~ 11:00 – start zawodników dystans 1/2IM
11:15 GREATFAMILY (więcej szczegółów 
w zakładce GreatFamily)
11:45 GREATKIDS (szczegółowy harmono-
gram w zakładce GreatKids)

Kościan Triatlon – Nowy Dębiec
~ 14:10 – start zawodników dystansu 1/4 IM
14:45 – dekoracja Superkrótki oraz Gre-
atKids 
18:00 – przewidywany ostatni zawodnik na 
mecie, dekoracja 1/2IM, 1/4IM
 Podczas imprezy dostępne będą dwa 
duże parkingi. Parking nr 1 – około 800 
m od strefy zmian. Wjazd i wyjazd z par-
kingu dostępny przez cały dzień trwania 
zawodów. Podczas zamknięcia trasy ko-
larskiej dojazd z Poznania przez Osiek 
a z Wrocławia przez Zgliniec, Jurkowo i 
Osiek. Parking nr 2 – około 400 m od strefy 
zmian. Wjazd i wyjazd niemożliwy podczas 
trwania wyścigu kolarskiego tzn. 9:30-
16:30. Trasa kolarska będzie zamknięta w 
godzinach 9.30-16.30 i objazdy kierowane 
zgodnie z zatwierdzoną organizacją ruchu. 
Informacje o ewentualnych zmianach 
znajdować się będą na stronie internetowej 
zawodów oraz portalach społecznościo-
wych. Więcej szczegółów na stronie www.
greatman.pl 

Wójt gminy Kościan przypomina, że dnia 15 września 
upływa termin III raty płatności:
- podatku rolnego i leśnego
- podatku od nieruchomości
- podatku od środków transportowych.

 Wyłoniona w wyniku przetargu Spółka 
Wodna Melioracji Nizin Obrzańskich z Bo-
nikowa rozpoczyna zadanie pod nazwą „Od-
nowa i zagospodarowanie stawów w Racocie, 
Krzanie, Łagiewnikach i Szczodrowie”, na 
które Gmina Kościan pozyskała środki unij-
ne za pośrednictwem Lokalnej Grupy Dzia-
łania „Wielkopolska Gościnna” w ramach 

Odnowa i zagospodarowanie stawów
PROW na lata 2014-2020 w wysokości 63,63 
% wartości tego projektu, którego całkowity 
koszt wyniesie 283.412,97 zł. W pierwszej 
kolejności prace dotyczą największego stawu 
w Racocie i będą polegały na przegłębieniu i 
oczyszczeniu zbiornika oraz zagospodarowa-
niu części wałów poprzez ich utwardzenie i 
wprowadzenie małej architektury.

Komunikat
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Powiat Koœciañski

B.J. - Panie dyrektorze, pracuje Pan w 
tym szpitalu całe, albo prawie całe życie 
zawodowe. Teraz się Pan przeprowadził 
z jednego do drugiego budynku. Zna 
Pan każdy kąt szpitala, jak się zmieniła 
Panu perspektywa pracy? Jakie ma Pan 
pierwsze wrażenia po zmianie miejsca i 
stanowiska pracy?
W.M. - Od pierwszych chwil widać, że to zupeł-
nie inny charakter pracy. Do tej pory, zanim 
zostałem dyrektorem, większość czasu spędza-
łem przed komputerem. W tej chwili sięgam po 
niego tylko okazjonalnie. Teraz głównie swój 
czas poświęcam na rozmowy, spotkania z ludź-
mi. Zależy mi na kontakcie i dobrych relacjach 
z pracownikami. Nie chcę być schowanym i 
niedostępnym dyrektorem. Drzwi gabinetu 
mam otwarte. Założyłem sobie, że w każdym 
tygodniu będę się spotykał z pielęgniarkami 
oddziałowymi i ordynatorami. Teraz w czasie 
wakacji rytm tych spotkań został zawieszony, 
ale myślę, że od września stanie się normą. 
Dzięki temu będę bliżej spraw i problemów, 
które musimy wspólnie rozwiązać i na które 
możemy szybciej reagować. Zdecydowanie 
zmieniła mi się perspektywa i horyzont my-
ślenia o szpitalu. Dobra i bliska współpraca 
z poprzednim dyrektorem P. Lehmannem, 
moje służbowe kontakty z NFZ, czy Związkiem 
Szpitali Powiatowych zdecydowanie pomogły 
mi podjąć nowe obowiązki. Z tamtej perspekty-
wy nowością były dla mnie kwestie finansowe, 
czy księgowe, ale mam duże wsparcie ze strony 
głównej księgowej i pracowników. Czuję, że nie 
jestem sam. Mam wokół siebie fajnych ludzi, 
dobry zespół.     
B.J. – To, że wszyscy się Państwo znacie 
i to, że wszyscy Pana znają to w pierw-
szych dniach pracy na stanowisku dy-
rektora ułatwiało, czy utrudniało pracę?
W.M. - Myślę , że to nie stanowi problemu i że 
zarówno ja, jak i współpracownicy doskonale 
rozumiemy swoje zadania i póki co oceniam te 
relacje bardzo pozytywnie.    
B.J. - Jakość, bezpieczeństwo, innowacja 
i personel to cztery główne filary, na któ-
rych chce pan budować sukces szpitala. 
Jak je Pan rozumie, co znaczą te cztery 
rzeczy, o których Pan mówił podczas 
postępowania konkursowego? 
W.M. – Wszystkie te cztery sfery są dla 
mnie niezwykle ważne. I wszystkie, w moim 
odczuciu, zdecydują o sukcesie szpitala. W 
najbliższym czasie mamy zaplanowany audyt 
prowadzący to recertyfikacji ISO. Pozytywne 
przejście audytu pozwoli nam uzyskać zaktu-
alizowaną normę ISO 9001:2015. 
B.J. - Jak i czy te certyfikaty przekładają 
się na życie i działanie szpitala? Na pod-
niesienie jakości usług, pracy? 
W.M. - Zaczynając od końca, wartością doda-
ną jest to, że dzięki posiadaniu certyfikatu 
otrzymujemy dodatkowe punkty przy ocenie 
oferty szpitala w NFZ. To nam pozwala być 
wyżej w rankingu, a bycie wyżej w rankingu 
oznacza, że łatwiej nam uzyskać kontrakt z 
NFZ.  Certyfikaty i związane z nimi procedury, 
wyznaczają nam klarowne zasady postępo-
wania w wielu aspektach naszej działalności. 
Porządkują zasady. To jest trudny proces i od 
wszystkich wymaga samodyscypliny. Uzyskać 
certyfikat to jedno, ale trzeba o niego dbać i 
doskonalić. Sami narzucamy na siebie pewne 
wymogi i obowiązki. W dalszej perspektywie 
to jest bardzo pożyteczne. Dziś, w mojej ocenie, 
procedury związane i wynikające z pierwszego 
certyfikatu ISO, które z czasem zweryfikowa-
liśmy i dostosowaliśmy do naszych potrzeb, 
ułatwiają działanie. Dlatego też myślimy o 

Nie chcę być schowanym i niedostępnym dyrektorem. Drzwi są otwarte
Z Wojciechem Maćkowiakiem – nowym dyrektorem SP ZOZ w Kościanie rozmawia 
Bartosz Jankowski. 

drugim certyfikacie związanym z zarządza-
niem bezpieczeństwem i higieną pracy. Pla-
nujemy zakończyć certyfikację w przyszłym 
roku. Również w nadchodzącym roku kończy 
nam się akredytacja wydawana przez Cen-
trum Monitorowania Jakości w Krakowie, 
pod patronatem Ministra Zdrowia. To bardzo 
ważny, typowo medyczny certyfikat.  Jego 
posiadanie przekłada się na pozycję szpitala 
i obecnie przekłada się na finanse szpitala. 
Niewiele podmiotów leczniczych go posiada. 
Wdrożone systemy jakości wymagają dużego 
dodatkowego nakładu pracy, ale w mojej oce-
nie systematyzują bieżące działanie. 
B.J. -  Mówił Pan o bezpieczeństwie 
szpitala, co Pan miał na myśli? Jak Pan 
je rozumie? 
W.M. - Przede wszystkim miałem na myśli 
stworzenie takiego środowiska zapewniające-
go  bezpieczeństwo pracy personelu medycz-
nego, a głównie zapewnienie właściwej opieki 
i leczenia pacjentom korzystającym z usług 
naszego szpitala. 
B.J. - Czyli z jednej strony bezpieczeń-
stwo dla pacjentów, a z drugiej komfort 
pracy dla personelu?
W.M. - Zdecydowanie tak. Priorytetem jest 
wzmocnienie kadry medycznej przez pozy-
skanie dodatkowego personelu lekarskiego i 
pielęgniarskiego. Dyżury mamy zabezpieczo-
ne. Chciałbym jednak stworzyć taką sytuację, 
że gdy lekarz lub pielęgniarka jest chora lub 
mamy okres urlopowy, to fakt ten nie wpływa 
na destabilizację pracy oddziału. Czynimy 
starania zmierzające do zatrudnienia lekarza 
ze specjalizacją ginekologia – położnictwo.  
Jestem na dobrej drodze w zrealizowaniu tego 
planu. Myślę, że już jesienią szpital będzie 
miał nowego specjalistę. 
B.J. - Mówiąc o personelu nie możemy 
zapomnieć o ogólnopolskim problemie 
braku pielęgniarek. Czy ten problem 
dotyczy kościańskiego szpitala?
W.M. - Jest to rzeczywisty problem. Na szczęś-
cie nas dotyka głównie w okresie wakacyjno – 
urlopowym. W ostatnim czasie zatrudniliśmy 
dwie osoby na umowę o pracę i dwie w ramach 
umowy zlecenie. Staramy się na bieżąco rea-
gować i uzupełniać braki kadrowe. 
B.J. - Nie ma w Kościanie perspektywy 
zamknięcia jakiegoś oddziału z powodu 
braku personelu?
W.M. - Nie zakładam takiej możliwości. Jak 
wspomniałem wcześniej, staramy się na bie-
żąco reagować, prowadzimy rozmowy zmierza-
jące do wzmocnienia kadry lekarskiej. Jestem 
np. w trakcie rozmów z lekarzem pediatrą, 
który miałby wesprzeć oddział noworodkowy. 
Poza brakiem ludzi do pracy problemem jest 
oczywiście wysokość płac. Jeszcze w tym roku  
mają wejść nowe regulacje w płacach pielęg-
niarek i lekarzy. 
B.J.- Szpital w Kościanie nieustannie się 
rozwija i zmienia. Jakie ma Pan plany 
inwestycyjne?
W.M. – Ostatnia, niewielka, prowadzona in-
westycja to modernizacja bloku porodowego, 
głównie sali porodowej i sali cesarskich cięć, 
w zakresie doprowadzenia instalacji gazów 
medycznych, i to musieliśmy pilnie przepro-
wadzić. Była to także okazja do odświeżenia 
tych pomieszczeń. Poza tym zabezpieczamy 
szpital w dodatkowe źródło wody. Przy kot-
łowni mamy pomieszczenia, w których zostały 
ustawione zbiorniki o dużej pojemności i one 
zagwarantują nam awaryjne źródło wody. 
Czekamy na odbiory tej inwestycji. Poza tymi 
sprawami planujemy jeszcze w tym roku roz-
począć kolejny etap uruchomienia centralnej  

sterylizatorni, obecnie przygotowujemy doku-
mentację przetargową. Znajdzie się ona we 
wcześniej przygotowanych pomieszczeniach 
nad blokiem operacyjnym. Obecnie są tam su-
rowe ściany i szyb windy. Inwestycję tą rozpo-
czniemy dzięki wsparciu i zrozumieniu władz 
Powiatu Kościańskiego i Gminy Kościan, za 
które chciałbym bardzo podziękować. 
B.J. - Nie martwi się Pan, że nie będzie 
chętnych na wykonanie tej inwestycji? 
W.M. - Dotychczas nie mieliśmy z tym proble-
mu. Mam więc nadzieję, że i tutaj tak będzie. 
Przygotowujemy się także do inwestycji zwią-
zanej z Oddziałem Paliatywnym. Budynek, 
w którym znajduje się oddział jest przez nas 
dzierżawiony od Zgromadzenia Sióstr Miło-
sierdzia św. Wincentego a Paulo. Jesteśmy 
na etapie rozmów w sprawie przedłużenia 
umowy. Przed remontem jednak musimy 
mieć opinie rzeczoznawcy, że budynek jest w 
dobrym stanie technicznym, gwarantującym 
bezpieczeństwo pacjentom. Musimy go dosto-
sować do obecnie obowiązujących wymogów. 
Pomieszczenia w nim są bardzo ciemne, 
chcemy coś w tym aspekcie zrobić, ponadto od-
nowimy wszystkie sale chorych i sanitariaty. 
B.J. - Jednym słowem będzie to general-
ny remont. Także w tym roku?
W.M. - Myślę, że  w tym roku nie jesteśmy w 
stanie tego przeprowadzić. Musimy przygo-
tować dokumentację projektową i przetarg. 
B.J. - Na czas prowadzonych prac oddział 
będzie zamknięty?
W.M. - Nie dopuszczamy zamknięcia oddziału. 
Być może zmniejszymy liczbę łóżek, powiedz-
my do 6 i po uzyskaniu zgody w NFZ przenie-
siemy je tymczasowo do pomieszczeń innego 
oddziału, na którym w danej chwili obłożenie 
nie będzie stuprocentowe.   
B.J. - Panie dyrektorze proszę powie-
dzieć o swoich zawodowych marzeniach. 
Jakby Pan chciał, żeby szpital wyglądał 
za pięć lat?
W.M. - Najważniejsze jest to, co dla pacjenta 
podnosi komfort pobytu i jakość świadczeń, a 
z drugiej strony poprawia warunki pracy per-
sonelu. Sprzęt, sale zabiegowe i sale pobytu. 
Mamy czym się pochwalić, ale musimy nad 
tym nieustannie czuwać i to rozwijać.  Moim 
dalekosiężnym, inwestycyjnym marzeniem, 
nie tak ważnym dla pacjenta, jest to, by na 
zewnątrz szpital w Kościanie wyglądał efek-
towniej. Nie chciałbym robić tego ze środków 
własnych szpitala. To byłoby kosztem pacjen-
tów i pracowników, czy innych inwestycji.  
Mam nadzieję, że kolejna perspektywa 
finansowa Unii Europejskiej pozwoli nam na 
pozyskanie jakiś środków na ten cel.  Myślę 
też o elewacji i o dachu na starym budynku 
szpitala. Remont starego gmachu to byłaby 
architektoniczna perełka. Mam także po-
mysł, którego realizacja jest uzależniona 
od środków zewnętrznych i od powodzenia 

w ich pozyskaniu. Gdy przyjdzie czas, i się 
te możliwości pojawią, to się tym planem z 
Państwem podzielę. W tej chwili jesteśmy 
na etapie przygotowywania projektu unijne-
go na pozyskanie środków dla Szpitalnego 
Oddziału Ratunkowego na jego doposażenie. 
Myślimy o wniosku na środki w wysokości 
400 tys. złotych. W ramach tego projektu 
aplikujemy o zakup dwóch defibrylatorów, 
kardiomonitora, aparatu USG, aparatu do 
znieczulenia oraz respiratora.  
B.J. - Cały ten sprzęt ma trafić do SORu?
W.M. - Wszystko tam. Ten sprzęt zdecydowa-
nie ułatwiłby pracę na tym oddziale. Jeśli nam 
się uda, to w pierwszej połowie przyszłego roku 
będzie służył pacjentom. Poza tym, niebawem, 
ma być ogłoszony konkurs na poradnie specja-
listyczne. W jego ramach wystąpimy o utwo-
rzenie nowej poradni gastroenterologicznej. 
B.J. - Do tej pory takiej poradni nie było?
W.M. - Na terenie Powiatu Kościańskiego w 
ramach kontraktu z NFZ nie ma. 
B.J. – Nową rzeczą jest także masaż 
limfatyczny. 
W.M. - To już mamy. Pierwsze pacjentki już 
z tego, z efektem, korzystają. Nie ukrywam, 
że chcielibyśmy tę ważną usługę pomocną 
dla kobiet po mastektomii piersi zapewnić w 
przyszłości pacjentkom w Krzywiniu, bo tam 
tego typu usługami nie dysponujemy. 
B.J. - W porównaniu ze wspomnianymi 
inwestycjami nie są to duże koszty. Co 
jeszcze z takich drobnych inwestycji 
Pan planuje?
W.M. - Ostatnio zakupiliśmy dwa urządzenia 
do bloku operacyjnego, aparat RTG tzw. ramię 
C  oraz LigaSure, który wykorzystywany jest 
do dużych zabiegów chirurgicznych. Niezbęd-
ny do łączenia naczyń krwionośnych. Sprzęt 
ten trafił na salę chirurgiczną. Oczywiście 
można z niego korzystać także na ginekolo-
gii. Myślimy także o zakupie nowej karetki. 
Trafiłaby ona do zespołów ratownictwa me-
dycznego. A jedną z tych, która obecnie jest 
wykorzystywana przez zespoły, przeniesiemy 
do zespołu karetek transportowych. Tabor 
transportowy mamy bardziej wyeksploatowa-
ny, bo te samochody praktycznie na okrągło 
są w trasie. Na bieżąco uzupełniamy drobny 
sprzęt i aparaturę medyczną niezbędną w 
codziennym funkcjonowaniu. 
B.J. - Czy ma Pan w planach jakieś zmia-
ny personalne w szpitalu? 
W.M. - Przygotowujemy konkurs na dyrektora 
do spraw lecznictwa. We wrześniu chcę rozpo-
cząć procedurę konkursową, tak, by zakończyć 
ją jeszcze w tym roku. 
B.J. - Czy taka osoba musi spełniać jakieś 
szczególne wymagania?
W.M. - Formalnie nie ma szczególnych wyma-
gań. Musi być lekarzem specjalistą. Liczę, że 
wybierzemy dobrego fachowca. Innych zmian 
na razie nie planuję. 

Wojciech Maćkowiak, nowy dyrektor SP ZOZ w Kościanie.
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 W dniu 10 sierpnia 2018 roku w 
gabinecie Burmistrza Miasta Kościana 
odbyła się konferencja prasowa, podczas 
której przedstawiono założenia pilotażo-
wego programu „Taksówka dla seniora w 
Kościanie”. W konferencji uczestniczyli 
Burmistrz Miasta Kościana Michał Jurga, 
Zastępca Burmistrza Maciej Kasprzak 
oraz Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kościana Piotr Ruszkiewicz. W takcie 
konferencji przedstawione zostały podob-
ne programy funkcjonujące już w innych 
samorządach oraz podstawowe zasady 
programu opracowanego dla mieszkańców 
miasta Kościana.
Do podstawowych założeń programu na-
leżą:
- adresatami są wyłącznie mieszkańcy Koś-
ciana mający ukończone 70 lat,

Taksówki dla seniora w Kościanie

Włodarze miasta przedstawiają założenia programu

- zgłoszenia przejazdu będzie mógł dokonać 
zarówno senior jak i w jego imieniu członek 
rodziny lub opiekun,
- zgłoszenie przejazdu musi nastąpić nie 
później niż trzy dni robocze przed plano-
wanym terminem przejazdu,
- zgłoszenia przyjmowane będą od ponie-
działku do piątku w dni robocze w godzi-
nach od 10:00 do 18:00.
 Etap pilotażowy programu potrwa 3 
miesiące, a jego rozpoczęcie planowane jest 
na koniec września bieżącego roku. Reali-
zatorem projektu będzie podmiot wyłoniony 
w konkursie, gdzie jednym z kryteriów jest 
cena. Maksymalna kwota przeznaczona na 
konkurs to 20 000 zł.
 Szczegóły programu znajdują się w Za-
rządzeniu Burmistrza Miasta Kościana nr 
678/18 z dnia 3.08.2018. 

 W miesiącu lipcu rozpoczęły się prace związane z przebudową chodników na ul. 
Górnej w Kościanie. Koszt prowadzonej inwestycji to ponad 260 tysięcy złotych.

 O k r e s  w a k a c j i  w y k o r z y s t u -
je się na przeprowadzenia w szkołach  
i przedszkolach napraw i remontów, które 
poprawiają estetykę pomieszczeń i ich funk-
cjonalność. W tym roku na ten cel samorząd 
przeznaczył ponad 655 000,00 zł.
 Najważniejsze inwestycje to: wymiana 
ogrodzenia wokół Szkoły Podstawowej nr 2 
w Kościanie oraz remont siłowni i sali tańca 

Wakacyjne remonty 
w szkołach i przedszkolach

w I Liceum Ogólnokształcącym w Kościa-
nie. Ponadto w placówkach prowadzone 
były prace związanie z odnowieniem sal, w 
których prowadzone są zajęcia dydaktycz-
ne, korytarzy oraz sanitariatów. Odrębną 
inwestycją prowadzoną przez  samorząd 
miasta Kościana jest budowa nowego 
przedszkola na os. Konstytucji 3 Maja w 
Kościanie.

Remont korytarza w I Liceum Ogólnokształ-
cącym 

Remont sali lekcyjnej w Szkole Podstawo-
wej nr 4

Remont sanitariatów w Szkole Podstawo-
wej nr 2

Renowacja parkietu w sali dziecięcej  w 
Samorządowym Przedszkolu nr 3

 1 sierpnia o godzinie 17:00 w 74. roczni-
cę wybuchu Powstania Warszawskiego na 
terenie miasta Kościana włączone zostały 
syreny dla upamiętnienia chwili rozpoczę-
cia Powstania. Po minucie ciszy złożone 
zostały kwiaty pod tablicami pamięci na 

74. rocznica wybuchu Powstania Warszawskiego

Placu Niezłomnych. Samorząd Miasta 
Kościana reprezentował Przewodniczący 
Rady Miejskiej Kościana Piotr Ruszkiewicz 
w towarzystwie wiceprzewodniczącej Rady 
Miejskiej Kościana Alicji Brzozowskiej oraz 
radnego Aleksandra Hellera.

 Trzy dni „Kościańskich obserwacji nie-
ba”, odbyły się w dniach 20 -22 lipca 2018 
roku . Pogoda dopisała i licznie przybyli 
mieszkańcy mogli zobaczyć przez telesko-
py rozmieszczone na murawie Stadionu 
Miejskiego w Kościane: Księżyc, Jowisza, 
Wenus, Saturna, oraz inne obiekty kos-
miczne. Ciekawostką podczas obserwa-
cji był przelot Międzynarodowej Stacji 
Kosmicznej po orbicie Ziemi. Ponadto w 
dniu 27 lipca 2018 roku w Wieży Ciśnień 

Kościańskie obserwacje nieba
odbyły się obserwacje zaćmienia Księżyca, 
które cieszyły się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. Po chwili oczekiwania, gdy 
zrobiło się ciemno można było obserwować 
zaćmienie. W sobotę 4 sierpnia w Muze-
um Regionalnym w Kościanie odbyły się 
pokazy zorganizowane przez Kościański 
Uniwersytet Młodego Odkrywcy. „Mała 
Gwiazdka” dla dzieci w wieku 5-8 lat oraz 
„Opowieści o gwiazdach i planetach” dla 
dzieci w wieku 9-12 lat.

Obserwacje zaćmienia księżyca w siedzibie Obserwatorium Astronomicznego.
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Burmistrz Miasta Kościana
podaje do publicznej wiadomości 

wyciąg z ogłoszenia o dwunastym nieograniczonym przetargu ustnym 

Oznaczenie nieruchomości według księgi wieczystej i katastru nieruchomości 
oraz powierzchnia nieruchomości: Nieruchomość zapisana w Księdze Wieczy-
stej numer PO1K/00034613/6, obejmująca działkę numer geodezyjny 1317/2  
o powierzchni 0,1007 ha.
Informacja o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży lub oddania  
w użytkowanie wieczyste: Nieruchomość przeznaczona do sprzedaży w drodze prze-
targu ustnego nieograniczonego.
Cena wywoławcza: 95 000,00 zł.
Wynagrodzenie z tytułu ustanowienia służebności gruntowej: 1 878,00 zł
Termin i miejsce przetargu: 04 października 2018r. o godzinie 9ºº, Urząd Miejski  
Al. Kościuszki 22 Kościan, pokój nr 1.
Wysokość wadium: 19 000,00 zł.
Informacja o miejscu wywieszenia i publikacji ogłoszenia o przetargu: Pełna treść 
ogłoszenia została opublikowana na stronie internetowej http://www.koscian.pl/  
i w Biuletynie Informacji Publicznej http://bip.koscian.pl/koscianm/bip/ogloszenie-
-i-komunikaty/gospodarka-nieruchomosciami-zagospodarowanie-przestrzenne.html 
oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń w budynku Urzędu Miejskiego.
Dane teleadresowe, pod którymi można uzyskać szczegółowe informacje doty-
czące przetargu: Urząd Miejski Kościana Wydział Gospodarki Przestrzennej  
i Mienia Gminnego Al. Kościuszki 22, 64 – 000 Kościan, telefon (65) 512 11 11 wew. 105.

Burmistrz Miasta Kościana
podaje do publicznej wiadomości 

wyciąg z ogłoszenia o dziewiątym nieograniczonym przetargu ustnym 

Oznaczenie nieruchomości według księgi wieczystej i katastru nieruchomości oraz 
powierzchnia nieruchomości: Nieruchomość zapisana w Księdze Wieczystej numer 
PO1K/00035796/9, obejmująca działkę numer geodezyjny 4342 o powierzchni 0.0251 
ha.
Informacja o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży lub oddania  w użytkowanie 
wieczyste: Nieruchomość przeznaczona do sprzedaży w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego.
Cena wywoławcza: 25 100,00 zł.
Termin i miejsce przetargu: 03 października 2018r. o godzinie 9ºº, Urząd Miejski  
Al. Kościuszki 22 Kościan, pokój nr 1.
Wysokość wadium: 5 020,00 zł.
Informacja o miejscu wywieszenia i publikacji ogłoszenia o przetargu: Pełna treść 
ogłoszenia została opublikowana na stronie internetowej http://www.koscian.pl/  
i w Biuletynie Informacji Publicznej http://bip.koscian.pl/koscianm/bip/ogloszenie-
-i-komunikaty/gospodarka-nieruchomosciami-zagospodarowanie-przestrzenne.html 
oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń w budynku Urzędu Miejskiego.
Dane teleadresowe, pod którymi można uzyskać szczegółowe informacje doty-
czące przetargu: Urząd Miejski Kościana Wydział Gospodarki Przestrzennej  
i Mienia Gminnego Al. Kościuszki 22, 64 – 000 Kościan, telefon (65) 512 11 11 wew. 105.

 W ramach obcho-
dów Święta Wojska 
Polskiego oraz 98. 
rocznicy Bitwy War-
szawskiej - „Cudu 
nad Wisłą” w środę 
15 sierpnia 2018 r. o 
godz. 12.00 pod Po-
mnikiem Obrońców 
Ojczyzny na starym 
cmentarzu  para -
fialnym odbyła się 
uroczystość upamięt-
nienia rodaków pole-
głych za ojczyznę.

Święto Wojska Polskiego

 W niedzielę 19.08.2018 r. w godzinach 
15.00 – 19.30 na parkingu krytej pływalni 
znajdującej się przy ul. Nacławskiej 84 
odbył się  VIII MOTOPIKNIK Kościan 
2018.
 W tym dniu na fanów motoryzacji czeka-
ła moc atrakcji. Na imprezie organizowanej 

VIII Motopiknik
wspólnie z Miejskim Ośrodkiem Sportu i 
Rekreacji oraz kościańską Grupą Motocy-
klową „Stop śmierci” nie zabrakło  pokazów 
samochodowych i motocyklowych (pokazy 
stuntu, driftu, trialu, czy też akrobacji na 
quadach). Odbyły się także konkursy dla 
publiczności z atrakcyjnymi nagrodami.

Akrobacje wykonywane podczas Motopikniku

Główną nagrodę w konkursie dla publiczności wręczyli Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kościana Piotr Ruszkiewicz, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Kościana Maciej Zie-
lonka oraz Prezydent Grupy Motocyklowej „Stop Śmierci” Janusz Sikora.

W lipcu rozpoczęły się 
prace związane z prze-
budową ulicy Różanej 
powiązane z budową 
kanalizacji deszczo-
wej. Wartość inwesty-
cji to ponad 600 tysięcy 
złotych.

Spotkanie z jogą na trawie
 W dniu 29 lipca na Stadionie Miej-
skim w Kościanie odbyło się ostatnie 
spotkanie z cyklu „Joga na trawie”. Po 
zakończeniu ćwiczeń podziękowania dla 
prowadzących i organizatorów Jolanty 
Pańczak - Yoga - Przystań Mocy, złożyli 

Spotkania z jogą na Stadionie Miejskim w Kościanie cieszyły się dużym zainteresowaniem 
mieszkańców.

Przewodniczący Rady Miejskiej Kościana 
Piotr Ruszkiewicz oraz Zastępca Burmi-
strza Miasta Kościana Maciej Kasprzak. 
Spotkania z jogą na Stadionie Miejskim 
w Kościanie odbywały się od 24 czerwca 
w każdą niedzielę lipca.
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 - Dziękuję Wam Panowie za serce, które 
okazaliście biorąc udział w organizowanej 
w Szwecji akcji gaszenia pożarów lasów. 
Jesteśmy z Was dumni – mówił Bernard 
Turski, Starosta Kościański do kościań-
skich strażaków, podczas spotkania, które 
odbyło się w poniedziałek 13 sierpnia 2018 
roku w Starostwie Powiatowym w Kościa-
nie.
 Do Szwecji pojechało 6 strażaków: 
aspirant sztabowy Szymon Pracharczyk, 
młodszy kapitan Bartosz Napierała, 

Jesteśmy z was dumni

aspirant Szymon Kaźmierczak, starszy 
sekcyjny Łukasz Kurzawski, starszy 
sekcyjny Michał Bednarczyk, starszy 
sekcyjny Szymon Michalski (nieobecny 
na spotkaniu). Akcja trwała od 20 lipca 
do 6 sierpnia 2018 roku.
 Wszyscy strażacy otrzymali z rąk Ber-
narda Turskiego i Stefana Stachowiaka, 
Wicestarosty Kościańskiego gratulacje i 
upominki. W spotkaniu brali udział tak-
że  st. kpt. Robert Natunewicz, Komendant 
Powiatowy PSP w Kościanie, st. bryg. 

Andrzej Ziegler, Zastępca Komendanta 
Powiatowego PSP w Kościanie. 
 Strażacy z Kościana pojechali do Szwe-
cji w ramach Europejskiego Mechanizmu 
Ochrony Ludności. W Polsce działa 6 mo-
dułów do gaszenia pożarów lasów z ziemi. 
Kościańscy strażacy funkcjonują w ramach 
GFFFV Poznań. W ramach modułu każdego 
roku mają szkolenia. – W naszej jednostce 
11 osób należy do tej grupy. Każda z nich 
wstąpiła do niej w sposób dobrowolny – 
wyjaśniał podczas konferencji prasowej 
zorganizowanej po spotkaniu ze starosta-
mi  A. Zigler. - Przed każdą akcją strażak 
wyraża indywidualną zgodę na udział w 
operacji. Strażacy mieli bardzo krótki czas 
na podjęcie decyzji o wyjeździe do Szwecji. 
Kilkanaście minut na rozmowy z rodzinami, 
spakowanie około 180 rzeczy niezbędnych 
do pracy na miejscu i wyjazd na akcję, któ-
ra odbywała się prawie 1600 km od domu 
– wyjaśniał A. Ziegler. Trudność takiego 
wyjazdu polega na tym, że moduł strażacki 
musi być samowystarczalny.   
 - Codziennie mieliśmy kontakt. Baliśmy 
się o ich zdrowie, nie baliśmy się o to co pokażą 
w Szwecji. Są bardzo dobrze przygotowani i to 
się potwierdziło. Wykonali tam bardzo dobrą 
pracę. Jesteśmy gotowi by innym państwom 
udzielać pomocy. Polacy – co podkreślali 
Szwedzi – byli przygotowani pod względem 
mentalnym, byli nastawieni na pracę i mało 
odpoczywali – wyjaśniał A. Ziegler.
 Od miejsca zakwaterowania w specjal-
nych namiotach na stadionie w miejscowo-
ści Sveg, do miejsca działań operacyjnych w 
miejscowości Kårböle kościaniacy mieli 60 
km. Bronili przed ogniem ok. 7 km odcinka. 
Pracowali po 12 godzin. Wszyscy podkre-
ślają doskonałą współpracę ze Szwedami. 
Już po kilku godzinach pobytu na miejscu 
Szwedzi rozwiązali problem z różnicami w 
sprzęcie, który polegał na różnicy w wiel-
kościach złączek przy strażackich wężach.

 - Najbardziej zaskoczyło nas powitanie. 
Nic nie zrobiliśmy, a oni nas witali jak 
bohaterów. Nie czujemy się bohaterami – 
mówił dowodzący strażakami asp. sztab. 
Szymon Pracharczyk. Strażaków zaskoczy-
ła także długość dnia. Jasno było od godziny 
3 w nocy do 23 wieczorem. Dla wszystkich 
było to bardzo cenne doświadczenie zawodo-
we. Kilka razy ogień dotarł do wyznaczonej 
przez szwedzkie dowództwo linii obrony, 
której trzeba było bronić. Po raz pierwszy 
pracowali przy wsparciu helikopterów ga-
szących pożar z powietrza.
 Komendant R. Natunewicz i A. Zie-
gler podkreślali, że kościańscy strażacy 
byli ochotnikami oraz, że w swym dzia-
łaniu byli profesjonalistami. Ich wyjazd 
był także obciążeniem dla komendy w 
Kościanie. Brak 6 osób w okresie urlopo-
wym wiązał się z koniecznością zmiany 
planów, dłuższych i częstszych służb tych 
co pozostali na miejscu. Wszyscy, w opinii 
szefów komendy, stanęli na wysokości 
zadania.
 Na zakończenie spotkania starosta B. 
Turski podkreślił znaczenie europejskiej 
solidarności i współpracy w tak trudnych 
momentach. - Kościańscy strażacy roz-
sławili nie tylko swoją służbę, Polskę, ale 
także Powiat Kościański. Wykazali się 
zorganizowaniem, odwagą, roztropnością. 
To są cechy, które charakteryzują Wielko-
polan. Cieszę się, że wszyscy wrócili cali i 
zdrowi – zaznaczył starosta.
 Przyjazd m.in. polskich strażaków 
na pomoc Szwecji odbił się w tym kraju 
dużym echem. W drodze do miejsca akcji, 
już w Szwecji, kościańscy strażacy spali w 
sali gimnastycznej na karimatach. Takie 
zakwaterowanie u Szwedów wywołało 
ogólnopaństwowe oburzenie. W jego efekcie, 
w drodze do domu, każdy strażak został 
zakwaterowany w hotelowym, jednoosobo-
wym pokoju. bj

Starostowie podziękowali strażakom z KP PSP w Kościanie za udział w akcji gaszenia 
pożarów w Szwecji.  

 Bernard Turski, Starosta Kościański 
wziął udział w uroczystościach patriotycz-
nych z okazji 98. rocznicy Bitwy Warszaw-
skiej i obchodzonego 15 sierpnia Święta 
Wojska Polskiego.
 Starosta Kościański oddał hołd poległym 
za Ojczyznę i złożył wiązankę kwiatów pod 
Żołnierską Kwaterą Obrońców Rzeczypo-
spolitej na Starym Cmentarzu w Kościanie.
 W uroczystości, której gospodarzem był 
Michał Jurga, Burmistrz Miasta Kościana 
wziął udział: Adam Szłapka, poseł na Sejm 
RP, samorządowcy miasta Kościana i Gmi-
ny Kościan, kombatanci, przedstawiciele 
służb mundurowych: straży pożarnej, poli-

W 98. rocznicę Bitwy Warszawskiej
cji, straży miejskiej, harcerze, członkowie 
Stowarzyszenia Strzeleckiego i Historycz-
nego im. Kościańskiej Rezerwy Skautowej, 
przedstawiciele organizacji politycznych i 
społecznych, mieszkańcy
 Na kościańskim cmentarzu zmarłych 
żołnierzy zaczęto chować w 1919 roku przy 
grobie pierwszego poległego kościaniaka, 
Powstańca Wielkopolskiego Franciszka 
Masztalerza.
 Pomnik Oswobodzicieli Ojczyzny, który 
później przyjął nazwę Pomnika i Żołnierskiej 
Kwatery Obrońców Rzeczypospolitej odsło-
nięto w 1926 roku. Kilka lat temu kwatera 
i pomnik zostały wyremontowane. bj

autor J. Olejniczak

 Blisko 408 tys. złotych Powiat Kościański przeznaczył w tym roku na powierzch-
niowe utrwalenie dróg. 
 W ramach tej kwoty udało się zniszczoną nawierzchnię naprawić na odcinkach 
Zygmuntowo – Jezierzyce, Borowo – Gorzyce, Choryń – Wławie. Wykonawcą robót 
była firma Ago Drogi Sp. z o.o.  hg
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 Katarzyna Michalewicz pełni funkcję 
dyrektora Domu Pomocy Społecznej w 
Jarogniewicach od kwietnia tego roku. 
Stanowisko to objęła po wygraniu konkursu 
ogłoszonego przez Zarząd Powiatu Kościań-
skiego, po tym jak na emeryturę przeszedł 
ówczesny dyrektor Zbigniew Gordziej. 
 Nowa dyrektor zdążyła od tego czasu już 
zaaklimatyzować się na stanowisku oraz 
poznać mieszkańców i pracowników DPS-u. 
Wprowadziła już kilka zmian, zrealizowała 
wspólnie z mieszkańcami i pracownikami 
wiele pomysłów. Jeszcze więcej dopiero ma 
w planach. Cały czas podkreśla jednak, że 
wszystkie zmiany, które będzie wprowadza-
ła będą wprowadzane na zasadzie ewolucji, 
nie rewolucji. 
 Bardzo ważna jest też dla niej zmiana 
wizerunku Domu Pomocy Społecznej, który 
w przekonaniu wielu, zarówno społeczeń-
stwa, jak i często samych mieszkańców i ich 
rodzin, utrwalił się jako miejsce, gdzie scho-
rowani i samotni ludzie spędzają starość.  
 - Odchodzimy przede wszystkim od 
wizerunku szpitalnego – mówi dyrektor 
Katarzyna Michalewicz. – Dom Pomocy 
Społecznej to przede wszystkim, jak sama 
nazwa wskazuje, dom. Ma tu być ciepło i 
rodzinnie, bo przecież my wszyscy, miesz-
kańcy i pracownicy, tworzymy rodzinę. 
Ludzie tutaj żyją, mieszkają, spotykają się, 
zaprzyjaźniają, a czasami nawet zakochu-
ją. Dlatego chcemy zmienić trochę ułożenie 
domu, ocieplić pomieszczenia… To ma być 
prawdziwy dom dla jego mieszkańców. A 
dom kojarzy się z ciepłem. 
 Dyrektor Michalewicz podkreśla jednak, 
że poza tym, że mieszkańcy DPS-u mają 
mieć stuprocentową pewność, że jeśli będą 
tego potrzebować,  dostaną wsparcie, to 
są też pewne zasady, o których nie należy 
zapominać. Jak w domu. 
 - Musimy tworzyć zespół – powtarza. 
– Wspierać się, wzajemnie motywować. 
Właśnie z powodu tego przekonania, że 
pracownicy takiego miejsca jak Dom Pomo-
cy Społecznej muszą być nie tylko świetnie 
wyedukowani i przygotowani do pracy, ale 
przede wszystkim muszą tworzyć zgrany 
i wspierający się zespół, tak duży nacisk 
nowa dyrektor kładzie na ciągłe doszkala-
nie, uczestnictwo w warsztatach, ale także 
rozmowy, wspólne działania. 
 Poza tym w swoich działaniach przede 
wszystkim stawia na szeroko rozumianą 

integrację.  Integrujemy się ze środowi-
skiem skupionym wokół pomocy społecznej. 
Z Domem Pomocy Społecznej w Mościsz-
kach nawiązaliśmy bardzo bliskie relacje. 
Uczestniczymy wspólnie w szkoleniach, 
próbujemy tzw. jednodniowych wymian 
pracowników, by mogli oni obserwować 
się wzajemnie, może podpatrywać u siebie 
ciekawe rozwiązania. Mamy też w planach 
konferencję dla OPS-ów i MOPS-ów – opo-
wiada dyrektor Michalewicz. 
 Dyrektor chce się także integrować 
ze środowiskiem lokalnym. By zmienić 
wizerunek musimy się pokazać, a chce-
my się pokazać jako miejsce otwarte na 
ludzi i nowe inicjatywy, także te lokalne 
– zauważa, a w planach ma spotkanie z 
sołtysem Jarogniewic. Fajnie by było móc 
działać razem. Razem można więcej – pod-
kreśla. 
 O pomysłach dyrektor Michalewicz 
może opowiadać długo, a przede wszystkim 
z zaangażowaniem i pasją. W planach ma 
też zmianę profilu Domu. Chce, aby DPS 
otworzył się na różnych mieszkańców. 
Dotychczas były to zazwyczaj osoby nie-
pełnosprawne fizycznie w szczególności zaś 
osoby niewidome lub niedowidzące. Planuje 
też zwiększenie miejsc z 74 do 84. 
 Dyrektor Michalewicz przyciągnęła do 
DPS-u wolontariuszy. Znalazła się firma, 
która w ramach wolontariatu pracownicze-
go wyremontuje, wspólnie z mieszkańcami 
pokoje – cieszy się. 
 Z innych pilnych remontów w najbliż-
szych planach nowej dyrektor jest remont 
i wymiana elementów dachu na głównym 
budynku. Środki na ten cel pochodzić będą 
z budżetu Powiatu Kościańskiego. 
 Katarzyna Michalewicz z wykształcenia 
jest realizatorem programów radiowo – te-
lewizyjnych i socjologiem. Skończyła także 
studia podyplomowe w zakresie Organizacji 
Pomocy Społecznej i Pracy Socjalnej oraz 
Ekonomii Społecznej. Ukończyła wiele 
szkoleń i kursów. Obecnie jest w trakcie 
uzyskiwania certyfikatu terapeuty metodą 
simontowską. Zanim została dyrektorem 
Domu Pomocy Społecznej, pracowała w 
Domu Dziecka, Domu Pomocy Społecznej 
jako asystent pracy socjalnej, pracownik 
socjalny i kierownik zespołu. W 2010 roku 
została zastępcą dyrektora Domu Pomocy 
Społecznej w Poznaniu przy ul. Zamenhofa.

hg

Katarzyna Michalewicz, od kwietnia 2018 roku dyrektor Domu Pomocy Społecznej w 
Jarogniewicach.  

Ewolucja, nie rewolucja

 Trwają prace przy budowie nowej drogi 
powiatowej od Nietążkowa do granicy po-
wiatu i miejscowości Boguszyn. 
 Odcinek realizowany w Powiecie Koś-
ciańskim na terenie gminy Śmigiel od 
Boguszyna do węzła S5 w Nietążkowie ma 
blisko 6,5 kilometra długości, szerokość 
jezdni to 7 metrów. Na całej długości jezdni 
ułożono już masę bitumiczną. Trwają prace 
przy budowie ścieżek rowerowych. Na części 
jest już położona masa bitumiczna. Ścieżka 
ma 2 metry szerokości. 
 Wartość przedsięwzięcia to 20,5 mln zł. 
Dofinansowanie unijne wyniesie blisko 12,5 
mln zł, pomoc finansowa z Gminy Śmigiel 
ponad 6 mln zł, a wkład własny Powiatu 
2,1 mln zł. 

Trwają prace na 
drodze z Nietążkowa do Boguszyna

Odcinek nowej drogi w Powiecie Kościańskim ma ponad 6 km.

 Powiat wsparł inwestycje kwota ponad 2 milionów złotych. 

 Wykonawcą robót jest firma Budimex 
SA z Warszawy.
 Odcinek realizowany na terenie gminy 
Śmigiel jest częścią większej, międzypo-
wiatowej inwestycji obejmującej budowę 
i przebudowę drogi powiatowej łączącej 
drogę wojewódzką 305 z węzłem drogi 
S5 w Nietążkowie na terenie powiatów 
leszczyńskiego i kościańskiego. Ta wspól-
na inicjatywa powiatów leszczyńskiego 
i kościańskiego oraz gmin Wijewo, Wło-
szakowice i Śmigiel otrzymała dofinan-
sowanie z Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego w kwocie blisko 
37 mln złotych. Całkowity koszt tej blisko 
29-kilometrowej inwestycji to ponad 54,5 
mln złotych. bj

 Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w 
Nietążkowie ma dwa budynki, w których 
mieści się internat. Nowy został oddany 
do użytku w 2016 roku. W starym budyn-
ku internatu właśnie zakończył się waka-
cyjny remont. -  Wszystkie pokoje zostały 
wyremontowane. W ramach prac m.in. 
zdarto tapety z sufitu i ścian. Wnętrza 
zostały wyszpachlowane i dwukrotnie po-

Koniec remontu w internacie
malowane – mówi Arleta Adamczak-Puk, 
dyrektor szkoły. Koszt przeprowadzonego 
remontu to 57 tys. złotych. Poza pracami 
w internacie wyremontowano największą 
salę lekcyjną szkoły, która znajduje się w 
budynku „C”.  W ramach prac zabezpie-
czono ściany przed wilgocią i odświeżono 
wnętrze. Koszt tych prac to kwota 13 tys. 
złotych. bj

Wszystkie pokoje zostały wyremontowane.
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Na Deptaku   ul. Wrocławska 22 1 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 2 września  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 3 września  
Apteka - Kaufland   al. Kościuszki 9 4 września  
Arnika   os. Jagiellońskie 82c 5 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 6 września  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 7 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 8 września  
Centralna   ul. Rynek 19 9 września  
Apteka - Tesco   ul. Śmigielska 53a 10 września  
Apteka Nacławska   ul. Nacławska 10/1 11 września  
Apteka „Z misiem”   ul. Śmigielska 12E 12 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 13 września  
Apteka „Z plusem”   ul. Szczepanowskiego 11 14 września  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 15 września  
Centralna   ul. Rynek 19 16 września  
Na Deptaku   ul. Wrocławska 22 17 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 18 września  
Centralna   ul. Rynek 19 19 września  
Apteka - Kaufland   al. Kościuszki 9 20 września  

Arnika   os. Jagiellońskie 82c 21 września  
Centralna   ul. Rynek 19 22 września  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 23 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 24 wrzesnia  
Centralna   ul. Rynek 19 25 września  
Apteka - Tesco   ul. Śmigielska 53a 26 września  
Apteka Nacławska   ul. Nacławska 10/1 27 września  
Apteka „Z misiem”   ul. Śmigielska 12E 28 września  
Grodzka   ul. Rynek 28 29 września  
Apteka „Z plusem”   ul. Szczepanowskiego 11 30 września  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 1 października  
Centralna   ul. Rynek 19 2 października  
Na Deptaku   ul. Wrocławska 22 3 października  
Grodzka   ul. Rynek 28 4 października  
Centralna   ul. Rynek 19 5 października  
Apteka - Kaufland   al. Kościuszki 9 6 października  
Arnika   os. Jagiellońskie 82c 7 października  
Centralna   ul. Rynek 19 8 października  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 9 października  
Grodzka   ul. Rynek 28 10 października  
Apteka  „Z plusem’   ul. Szczepanowskiego 11 11 października  

Dyżury aptek we wrześniu i październiku
Poniżej przedstawiamy harmonogram dyżurów aptek w porze nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne we wrześniu i październiku 2018 roku. Apteka dyżurująca jest czynna w czasie, kiedy nie są otwarte 
inne apteki na terenie miasta Kościana.

Apteka - Tesco ul. Śmigielska 53a 12 października  
Apteka Nacławska ul. Nacławska 10/1 13 października  
Apteka „Z misiem” ul. Śmigielska 12E 14 października  
Grodzka ul. Rynek 28 15 października  
Apteka „Z plusem” ul. Szczepanowskiego 11 16 października  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 17 października  
Apteka - Kaufland   al. Kościuszki 9 18 października  
Na Deptaku   ul. Wrocławska 22 19 października  
Grodzka   ul. Rynek 28 20 października  
Centralna   ul. Rynek 19 21 października  
Apteka - Kaufland   al. Kościuszki 9 22 października  
Arnika   os. Jagiellońskie 82c 23 października  
Centralna   ul. Rynek 19 24 października  
Św. Łukasz   ul. Szkolna 54 25 października  
Grodzka   ul. Rynek 28 26 października  
Centralna   ul. Rynek 19 27 października  
Apteka - Tesco   ul. Śmigielska 53a 28 października  
Apteka Nacławska   ul. Nacławska 10/1 29 października  
Apteka „Z misiem”   ul. Śmigielska 12E 30 października  
Grodzka   ul. Rynek 28 31 października  

 Trwa przebudowa drogi powiatowej 
Kobylniki (przy planowanym węźle W-6 
„Kościan Południe”) – Nowy Białcz.
 Trwają prace przy układaniu chod-
ników i ciągów pieszo – rowerowych o 
szerokości 2 m, poszerzaniu drogi, ukła-
daniu nawierzchni bitumicznej. W ramach 
inwestycji droga miejscami zostanie po-
szerzona, na całej długości będzie miała 

Prace trwają 

Całkowity koszt przebudowy tej drogi to ponad 6,8 mln zł. Powiat na realizację inwestycji otrzymał dofinansowanie ze 
środków unijnych. 

minimum 5,5 metra, a w Kobylnikach 6 
metrów.
 W wyniku remontu nastąpi zmiana 
przebiegu drogi głównej w Starym Białczu. 
Powstanie tam  parking dla samochodów 
osobowych oraz zbudowana zostanie kana-
lizacja deszczowa.
 Wykonawcą zadania jest Przedsiębior-
stwo Drogowe „DROGBUD” z Grabonogu.

 Całkowity koszt przebudowy tej drogi to 
ponad 6,8 mln zł. Powiat na realizację zada-
nia o nazwie: „Przebudowa drogi powiatowej 
nr 3944P na odcinku (węzeł W-6 „Kościan 
Południe”) Kobylniki – Nowy Białcz (droga 
powiatowa 3584P)”otrzymał dofinansowanie 
z Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego 2014 – 2020. Zadanie zostanie 
wykonane do połowy września 2018 roku. bj

 W Zespole Szkół Ponadgimnazjal-
nych w Kościanie, na drugim piętrze, 
trwa remont klas lekcyjnych. Do tej 
pory były tam trzy klasy, pracownia 
biologiczna, do elektryki i fizyki. Te 
sale lekcyjne miały duże, niewyko-
rzystywane już zaplecza. W ramach 
tegorocznego remontu zlikwidowano 
zaplecza, przesunięto ściany dzia-
łowe, a to pozwoliło na utworzenie 
dodatkowej sali lekcyjnej, w której 
będą prowadzone zajęcia z chemii. 
Po przesunięciu ścian działowych 
we wszystkich klasach położono już 
płytki na podłogach, w najbliższym 
czasie sale będą malowane i zostaną 
zamontowane drzwi.  
 Prace wykonuje Firma Usługowa 
Mirosława Drzewieckiego. Kosz in-
westycji, realizowanych ze środków 
Powiatu Kościańskiego to 154 tys. 
złotych.   bj

Dodatkowa sala

Zlikwidowano zaplecza trzech klas i dzięki temu powstała dodatkowa klasa. 

 Dobiega końca remont kuchni Zespołu 
Szkół Specjalnych im. M. Konopnickiej w 
Kościanie.  
 Obecnie trwa montaż nowych mebli i 
sprzętów kuchennych oraz sprzątanie. W 
ramach prac wymieniono rury, usunięto 
tynk ze ścian i posadzki. Na wszystkich 
powierzchniach położono płytki. Remont 
przeprowadzono także w obieralni i maga-
zynie. Nowe meble zakupiono do zmywalni. 
Zainstalowano nowe parapety. Przed re-
montem kuchni osuszono budynek wyko-
nując izolację i drenaż. 
 Koszt realizowanych prac to kwota 
ponad 122 tys. złotych. Środki pochodziły 
z budżetu Powiatu Kościańskiego.  Prace 
wykonało Przedsiębiorstwo Budowlane 
Budomont.    bj

Nowa kuchnia 

 W Samodzielnym Publicznym Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Kościanie dobiegają 
końca prace przy montażu zbiorników, 
które zabezpieczą szpital w wodę. Dwa 
zbiornik zlokalizowano w pomieszczeniach 
sąsiadujących z kotłownią. Każdy z nich 
ma ponad 3 metry wysokości i pomieści 10 
tys. litrów. Taki magazyn wody będzie dla 
szpitala, podobnie jak agregaty, dodatko-
wym czynnikiem poprawiającym bezpie-
czeństwo pacjentów podczas ewentualnej 
awarii. Zbiorniki są przepływowe. Poza 
samymi zbiornikami zainstalowano system 
pozwalający na magazynowanie w nich 
wody. Między innymi zamontowano zawór 
antyskażeniowy i lampę bakteriobójczą. 
Koszt budowy awaryjnego źródła wody to 
117 tys. złotych. Już niebawem inwestycja 
ta zostanie odebrana i uruchomiona. bj

Szpital 
ma awaryjne 
źródło wody

Kończy się remont kuchni, do której zaku-
piono nowe meble. 


